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 Svert interesante planer  å tanker dere har om kulturminnesaker . 

Jeg er  eiger av Apalneset 91 /30 på Kviste , Radøy . jeg og min familie bruker Apalneset til ferie og fritid 

, slik jeg alltid har gjort siden tidlig 50- tall . Min oldefar (willom ) Wilhelm  ( født Lunde ) Hvidsten ,giftet 

seg til en  plassmannseigedom på Kviste  ( Apalneset 91 /30 ) , med min Oldemor Kari ( født Kvitstein  

på gård nr 91/1 ) i 1853  . Kari flyttet i  tidlig alder , og giftet seg  på Morken  i  Manger , og ble 

tidlig enke og mor , og ble tatt hand om av stedlige fattigkontor , før  ho kom tilbake til Kviste , som 

plassmannskåne . 

Her ble det både barn og barnebarn , og halvsøsken . Min Far  Jens Hansen Hvidsten , sønn av Hans og 

Anna Hvidsten , ble født  i Apalneset 24. 10. 1900 , og ble tidlig sjømann ( stuert ) fra han måtte til sjøs 

grunnet fattigdom som 13 åring .  I 1960 fikk han kjøpt heimagarden Apalneset , som lå under 4 garder 

på Kviste ( beitemark ) i daværende Sæbømark . 

Jeg  ;  Jens- Petter  Hvidsten er eiger av Apalneset , og alltid har jeg vert tilknyttet til Apalneset , som 

barn , som voksen og nå som pensjonist , gift med Kari ( Venedokken ) Hvidsten og våre to  voksne 

døtre med 5  barn . Som  meg , så med barna og barnebarna har vi brukt Apalneset i alle ferier , 

skoleferier , sommerferier , og nå min kone og jeg om pensjonister . De siste 4 - 5 årene gar vi tillbragt i 

det gamle farshuset , ( nordhordalandstova ) i 19 veker pr år , fordelt på vår , sommer og haust . 

Huset er svert , svert gammelt , sansynlig fra Osterfjorden , av gammelt tømmer , som ble satt opp  i 

Apalneset i 1853 ( tømmerets alder  ca 1775 ?) 

Det er ikke innlagt vatn i huset , eller dusj og toalett  . låven ble bygget inntil husets sørside , med floren 

under ( fjøset )  , og alt ligger i retning nord / syd . Syd for  Støldalen , og   eiendommen går sør til 

Apalvikje , og Fleå , vestre vikje og til Jærbarholmen i sørvest . 



Alltid har utmarka vore mot aust i Sæbømarka og inn mot Severdalen  , og Ulvatn og Kvalvikje . 

I ca 1963 /  1964 hadde mitt søskenbarn  Harald  Kvalvik utskifting av utmarka på Kviste , og en del 

av denne gikk naturlig inn som en del av Apalneset 91 /30 . 

VI , min familie og jeg er enormt stolt av eigedommen , og vi holder den vedlike fra om våren med  

hogst , vøling av husna , våronn , slott og etterslått . Apalneset er en av Radøys fineste gamle gårder , 

ligger der som en grønn perle i et terreng som ellers gror igjenn . Apalneset er også et LNF- område  , 

med en  tinglyst vegrett mot nord fram til bygdevegen over utmarka til  nabogård 91 / 1 . 

I gamle skyldelingsdokumenter fra en nabogård på  Kviste  ( Tore Kvalvik ) sin gård , dokumnter for det 

meste av Kviste , siden tidlig 1900 tall , står det om stier , som ble / og er veiretter i  alle reetninger  , 

nord , syd øst vest .  Og , kravet var framkommelighet for   vogn / høyvogn  og hest , med bredde 

2,5 meter 

Siden 1853 , og før dette har alle folk fra Kviste , brukt denne veien  ( et  gjørmehull , hengemyr , 

livsfarlige glatte knauser , et tråkk som  alltid har stått i geografisk oppmaling / kartverket . merket 

tydelig som sti . 

Nå har imidlertid vi , 3 hyttenaboer og meg gjort vår plikt siden 2015 og vedlikeholdt stien , så nå står 

den fram som en trygg god sti , med bredde i snitt 1, 30 - 1,50 , gruset med  fin veggrus  kaliber 14 - 16 

av en lokal grusentrepenør i Manger . Stien er så trygg å god at selv handikappede med krykker og 

rullestol kan komme seg fram til Apalneset nå , og av erfaring , spessielt de siste 25 år har endelig 

befolkning rundt Manger oppdaget hvilken perle , hvilket turmål Apalneset har blitt . Spsielt i de siste 

årne , siden 2010 . 

Gammel kultur, bortgjemt område føyer seg flott inn i nauren med en ny trygg sti , som også framhever 

terrenget på begge sider av stien , på en positiv måte . Vi har ryddet endel i veggetasjon , kratt og villniss 

og ordnet opp i terrenget , med grunneiger Karen Marie Kopperdal sin godkjennelse 91 / 1 , open for alle 

brukere , naboer  og turgåere  ( LNF )   F  fritid / friluftsformål ) .  Ja , enkelte få dager i året , så er 

der fastboendee på Kviste som går på skitur til Apalneset , og nå er stien lagt godt til rette for en løype . 

Offesielle kart i Norge , kommer fra kartverkett , og norge geografiske oppmåling . Her står stiene , helt 

fra 1853 tydlig merket i kartene fram til i dag . 

Men I Radøy Kommune ved saksbehandleren i byggesaksavdelinga , hevder hun at stien ikke står i 

kommunens kart . Jeg tok f fram kart som er trykket opp i sluttenn av  nittiårene / totusntallet , og der 

står stien vår oppmerket , som på eldre kart ellers . 

Videre hevder hun at det er  mindre enn 100 meter  til sjøen fra stien vår .   Jeg har målt ut dette 

svert nøye for en uke siden på et 1 - 50000 kart , og telt koter i terrenget . Det viser seg at det er 150 m 

til sjøen . 

langs vestsiden av stien som  går på samme plassen som den har gjort siden 1853 , går det en liten 

åsrygg nordover til en hytte på vestsiden 200 m lenger nord . Når man går på denne stien ser man rett 



inn i masse vilniss og store trer på gård 91 / 1 som ikke blir drevet , den gror igjen .På vestsiden av denne 

åsryggen er det et stup rett ned i en gammel båtplass " Pålen " . Dette stupet er  ca 50 - 70 meter høyt . 

Ingen i kommunen har røntgenøyne  for å kunne se  gjennom denne åsen fra stien , ingen fra sjøsiden 

kan se denne stien . Ja , vår/ min tinglyste sti  med vegrett  ligger der . der den har ligget siden 1853 

og føre dette . 

Så sier hun , saksbehandlern at det er meldeplikt for VEG . Jeg har i   meget god tro forbedretstien fra 

et gjørmehull , livsfarlige glatte bergknauser/ røtter , hengemyr og myr til en god trygg sti på  130  - 

150 cm i snittet .  Vegloven del B , gir alle brukere plikt å påbygg ordre om  å holde adkomsten vedlike 

. Om man hadde hatt lov til å bygge hytte der , så får man ikke noe løyve til å bygge uten at det går vei 

fram til hytta , og det finnes vann på eigedommen. 

Saksbehandlereen sier også at , stien skal pånytt gjøres om til et gjørmehull , livsfarlige glatte berg og 

røtter , slik som det har vert fra 1853 . Hun kan i allefall ikke kjøre sin bil til Apalneset uten at den blir 

ødelagt . Hun kassifiserer stien som veg . Veier i Norge er definert i NS Norske standarder , og 

minstemålet på vei er 2,50 m , En vei kan man kjøre en bil på . På vår  Sti kommer man nå fram  med 

en trillebor , ellers må alt bæres i hender og  på skuldre og rygg , slik det har blitt gjort siden 1853 . 

Denne stien vil ikke bli vedlikeholdt , om saksbehandleren  kjører så prinsippfast på sine påstander , på   

4 - 6 år er det ingen som kan se at det går sti der , den gror igjen , slik som det vil bli i Apalneset . Husna i 

Apalneset vil falle ned  til jord , og foråtne  uten vedlikehold . Fruen og jeg er henholdsvis 65  og 70 

år og hvor lenge vi greier å holde vedlike er det ikke mange som vet .Vi har kun en  gressklipper , 

motorsag , tømmersaks , en to hjuls slåmaskin , noen ljåer river , vedkapper og elektrisk vedkløyver som 

hjelper oss og pluss litt elektroverktøy . 

Vi er svert glade i Kviste  , slekta og Apalneset , og vi har alltid vist velvilje for turfolk som likker å se 

gammel kulturbruk , slik som i Apalneset . De liker også Apalnest som turmål , og det e vel gammel kultur 

og slike gårder man liker å vise fram , sammen med fornminner . 

Men dette blir umulig viste en saksbehandler fra byggesakskontoret får ture  fram  med sine 

byråkratiske regler . Hva ho vet om Kviste og Apalneset er vel svert lite . Vi har jo aldri sett  henne der . 

Kulturhisorie , skikk å bruk på Kviste ,  kukturformål vil gå tapt  med slike prinsippe desverre . 

To  ganger , 80 og 90 årene har Radøy kommune grepet inn på min private eigedom , med min tillatelse 

og samarbeidsvilje .  En  stor bettong tilkopplingskum , som skulle føre  vann fra Ullvatn til  Bognøy 

Fiskeoppdrett måtte støpes   ned i elven som renner ut i Apalvika , etter at slangen med vann hadde 

havarert i storm . Kummen ble bygget ulovlig på LNF område , og uten byggemelding . 

2. gangen ville Radøy kommune sette opp et digert varslingsskilt for vannslangen til Bognøy 

Fisskeoppdrett . Dette skiltet ble også satt opp  av kommunen på min eigedom på Jærbarholmen 

sørvest på min eigedom  , med godkjenning fra meg  , uten byggetillatelse og på LNF område . 

 Men i Apalneset , er det ingen fornminner , eller kulturhistorie som blir tilgjengelig for dere , eller for 

publikum  desverre , om saksbehandleren får gjennomslag for sine uriktige påstander. Dette vil bli et 



kulturtap for Manger og  Radøy , og med min kjennskap til lokalhistorie , kultur , skikk å bruk fra Kviste , 

så er det ikke mange på Kviste igjen som kjenner denne . Det er mor Kviste , Berit Kvalvik og hennes barn 

, og grunneiger karen Marie kopperdal på 91 / 1 , og hytteiger Mikal Zlatoz på Kviste , viss tante var 

Mimmi Landsvik og meg som kjenner . Synd , men sant , jeg håper dere vil få gjennomslag for deres 

kulturminnesøk . 

Jeg reddet den  , min gamle Nordhordalanstove og låve 1 midten   av  nittitallet , med hjelp fra 

kulturkontoreet i  Manger og fra fylkeskonservatoren i Hordaland . Den gangen var også Husna LNF 

område . 

I Apalneset vil dere finne denne gamle nordhordalandstova og to gamle potetkjellere , i tilegg er det en 

liten gråsteinsmur  fra et gammelt sauefjøs . Dere må gjerne kartlegge dette , men vist saksbehandlern   

fra byggesak kontoret får medhold , så er det ingen hensikt for dere å kartlegge noe i Apalneset . 

Lykke til med deres arbeid , og velkommen til Apalneset , og kulturperlen i Radøy  på befaring . Ser helst 

at dere  avtaler befaringsdag med meg , og jeg er ikke tilbake i Apalneset før midten av mars 2018 . 

med vennlig hilsen 

Jens- Petter Hvidsten 

 

 

 

 


